
 

 

Verslag van de jaarvergadering van de afdeling  
West-Friesland op 28 november 2023 
 
Aanwezig: ongeveer 30 personen 

 
 

1. Opening 
Voorzitter Trude Buysman opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
Ze heet speciaal Dirk Bruins welkom, voorzitter van LTO Noord. In januari/februari zal nog een 
werkbezoek aan de afdeling plaatsvinden (bedrijfsbezoeken). 
 

2. Mededelingen 
De voorzitter merkt op dat we dit jaar anders zijn gaan besturen. Er is een klein Kernbestuur (met 
themahouders Ruimtelijke Ordening/Water/Flora & Fauna/Markt & Maatschappij en de secretaris en 
penningmeester) en een Breed overleg. Een keer in de 2 maanden komt het Breed overleg bij elkaar, 
ook met gemeentelijk contactpersonen en sectorvertegenwoordigers. In de tussenliggende maanden 
vergadert het Kernbestuur in de kleine samenstelling. 
 
De voorzitter stelt Jan Groot voor, hij is nieuw (kern)bestuurslid op Waterzaken. 
Jan Groot stelt zich voor. Hij draait sinds september mee in het bestuur. Hij is melkveehouder in 
Wognum.  
Er is nog een vacature op Ruimtelijke Ordening. De voorzitter pakt deze portefeuille nu op, samen met 
Markt & Maatschappij. 
 
Algemeen 
• Het bestuur probeert 1 à 2 x per jaar met iedere gemeente een overleg te hebben. 
• LEADER is een Europees subsidieprogramma voor plattelandsontwikkeling. Ook in West-Friesland 

kun je nu subsidie aanvragen voor projecten (initiatieven die bijdragen aan fijn leven, wonen, 
werken en recreëren op het platteland). Als je ideeën voor projecten hebt: meldt dit bij het bestuur. 
Voorbeelden van projecten: water opslaan in de bodem (onderzoek naar doen), vaarverbindingen 
recreatief, akkerranden/biodiversiteit (Medemblik is daar nu mee bezig). 

• De Markerwaardweg wordt doorgetrokken, de planning is dat de werkzaamheden in 2027 starten. 
Hollands Kroon moet ook iets doen aan de andere kant van de dijk. 

• Levering van energie is problematisch. Niet iedereen kan meer krijgen wat het bedrijf nodig heeft. 
De kabel is ook niet voldoende, er is sprake van netcongestie. 

• Provinciaal Programma Landelijk Gebied: het bestuur heeft een werkbezoek georganiseerd voor 
mensen bij de provincie die zich gaan bezighouden met de gebiedsgerichte aanpak. Ze hebben 
kennis gemaakt met het gebied en we hebben specifieke zaken kunnen meegeven. 

• TABOER is dit jaar gestart, dit is een campagne voor hulp bij mentale gezondheid. Mensen kunnen 
zelf contact opnemen of doorgeven als problemen worden gesignaleerd. Het is niet gemakkelijk om 
agrariër te zijn/blijven op dit moment. 

 
Waterzaken 
• Voor beregenen wordt water ingelaten vanuit het IJsselmeer. Gesproken is met het waterschap 

over de ‘verdringingsreeks’ bij watertekort. De burger houdt het langst (drink)water. Er is o.a. 
besproken welke gewassen het langst beregend mogen worden (kapitaalintensieve teelt). Hiervoor 
zijn regels opgesteld. 

• We hebben te maken met het 7e Actieprogramma Nitraatrichtlijn (waterkwaliteit in vervuilde 
gebieden verbeteren) en de Kaderrichtlichtlijn Water - KRW (Europese richtlijn kwaliteit 
oppervlakte- en grondwater). De doelen hierin genoemd gaan we niet halen. 
Positief is dat een groep van 10 agrariërs in het gebied bezig is met het nemen van watermonsters. 
Een goed initiatief, meten zorgt voor duidelijkheid. De richtlijn schrijft voor dat je niet meer dan 50 
mg nitraat in het water mag hebben (per liter). Door te meten kun je zien of het vooruit of achteruit 
gaat en welke zaken daarop van invloed zijn. Volgende week wordt hierover meer duidelijk 
(monitoring van de cijfers). Meestal zitten we onder de norm. 
Ook voor fosfaat gaat de groep meten. Bekeken wordt of we in de gebiedsgerichte aanpak een 
uitzonderingspositie voor West-Friesland kunnen krijgen. 
Opgemerkt wordt dat riooloverstorten het grootste probleem zijn. 
De waterkwaliteit is enorm vooruit gegaan ten opzichte van 30 jaar geleden. 

• Heel Noord-Holland is als NV-gebied aangewezen. Eén overschrijding in het veenweidegebied 
heeft hiervoor gezorgd. De gebruikte systematiek is niet goed maar deze krijg je niet zomaar 
veranderd. Het hele gebied wordt geraakt. 
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LTO zet in op doelsturing. Je wordt ook afgerekend op stedelijk gebied maar daar heb je totaal 
geen invloed op.  
Er zitten nu andere mensen in het waterschap, dit kan zorgen voor verbetering in de toekomst. 
 
Opgemerkt wordt: Het kost ons miljoenen, derogatie afbouwen en aanwijzing NV-gebieden. Wat 
doet LTO Noord eraan? Dirk Bruins zal hier later nog op ingaan. 

• Er wordt veel gedaan op het gebied van erfafspoeling. Afspoeling moet zoveel mogelijk worden 
voorkomen. Erfcoaches zijn beschikbaar via het Landbouwportaal. Het is mogelijk om subsidie te 
krijgen op specifieke zaken. 

• Met Medemblik is het bestuur in gesprek over riolering in het buitengebied. Er is veel vervuiling 
door septic tanks, bijv. bij huisvesting seizoenarbeiders. De gehaltes in het water zijn te hoog. De 
gemeente wil dat er riolering komt. 
 

Ruimtelijke Ordening 
• Spuitvrije zones. Door een uitspraak van de Raad van State wordt 50 meter afstand gehanteerd. Bij 

bestemmingsplanwijziging geldt een spuitvrije zone om de bebouwing heen. Vaak wordt 
geprobeerd om dit bij de omliggende agrariër neer te leggen, je mag je gewas dan niet bespuiten in 
die strook. Bij toepassing van een bomensingel/tuin ertussen kan de afstand kleiner zijn.  
Krijg je ermee te maken dan is het advies geen overeenkomst te tekenen.  

• In West-Friesland zijn diverse zoekgebieden voor zonnevelden aangewezen. We zijn in principe 
tegen zon op land. Langs een snelweg of treinrails zien we geen problemen.  
In Medemblik is een pilot van 5 bedrijven die een kleine windmolen mogen plaatsen, ze willen eerst 
ervaring opdoen. Het duurt wel lang allemaal, nog niet gestart. 
Het is per bedrijf verschillend of plaatsing van een kleine windmolen gunstig uitpakt. 
Als je bedrijf dichtbij bebouwing ligt is het toch lastig. Omwonenden hebben er mogelijk last van. 
Maatwerk moet worden toegepast. Ieder bedrijf maakt een eigen afweging hierin. Goed contact 
met de buren is ook belangrijk.  
Kleine windmolens helpen bij de energievoorziening voor het eigen bedrijf. 

• Verschillende gemeenten doen mee aan het project Kruidenrijk grasland (o.a. Medemblik). Er kan 
dan met korting een mengsel worden besteld. 

• Gemeenten stellen een Omgevingsvisie op. Inwoners worden hier actief bij betrokken en kunnen 
input leveren. Het is goed om in de gaten te houden voor de eigen gemeente. 
 

Flora & Fauna 
• Vollegrondsgroentetelers zijn in gesprek met de provincie en jagers over het voorkomen van 

faunaschade. Hoe kunnen we afschot beter regelen. Tegen welke problemen loop je aan.  
Deze gesprekken leveren wel iets op. 

• Tijdens periode van vogelgriep was het niet toegestaan om te jagen. 
• Gewerkt wordt aan een Ganzenbeheerplan, door 5 provincies wordt gewerkt aan één gezamenlijk 

plan. Dit zorgt voor een breder draagvlak. Hopelijk wordt het wild daarmee beter gecontroleerd. 
• Kees Nieuweboer roept op: gebruik FaunaSpot! Het is heel belangrijk om schade te melden. 

In Noord-Holland wordt veel schadevergoeding uitgekeerd. We moeten blijven melden, dan wordt 
het probleem goed zichtbaar. 

 
Vollegrondgroente 
• De vollegrondsgroenteteelt maakt veel gebruik van grondruil, voldoende beschikbaarheid van 

grond is daarom belangrijk. Er wordt veel geruild met veehouders. Het huidige GLB maakt het niet 
makkelijk voor de groenteteelt. Er is sprake van grondtekort/grondhonger. 

• Ook vollegrondsgroentetelers doen mee aan het meten van stikstof via watermonsters. 
Ook moeten zijn verplicht meten op E-coli, dit mag niet in het oppervlaktewater zitten als je wilt 
beregenen. Er draait een pilotproject met aangesloten telers, er zijn meetpunten door heel West-
Friesland (hierdoor voldoende dekkingsgraad om te voldoen aan Global Gap). Het is een wettelijke 
eis waar je aan moet voldoen, dit geeft wel extra uitdagingen. 

• Het wegraken van gewasbeschermingsmiddelen is een uitdaging. Nu is er nog voor iedere 
schimmel, bacterie, insect een middel. We moeten wel wat beschikbaar houden om de teelt te 
kunnen handhaven. 

• De sector heeft grote problemen met Kalenderlandbouw. De groenteteelt heeft geen 15 mei-
datum. 
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Veehouderij 
• Blauwtong gaat behoorlijk rond. Het grijpt heftig in. Er wordt hard gewerkt aan een vaccin. 

In de melkveehouderij betekent dit een lagere melkproductie en dode dieren.  
In de schapenhouderij is het helemaal een drama.  
Dirk Bruins vult aan: het blauwtongvirus is dramatisch voor schapenbedrijven (soms 50% dood).  
LTO zit erbovenop om een vaccin te krijgen. Het moet wel een goed vaccin zijn. Er is een garantie 
op afzet van vaccins gevraagd door fabrikanten. LTO heeft de overheid gevraagd om garantstelling. 

• Er moet meer mest worden afgevoerd (door bufferstroken en NV-gebied). Dit is voor ons een hele 
verandering in dit gebied. We moeten dit samen met andere sectoren met elkaar oplossen.  
Opgemerkt wordt dat er plannen zijn voor een mestverwerker in Den Helder. 

• Wat betreft de GLB ecopremie (brons/zilver/goud) zorgt de grondruil in ons gebied voor weinig 
blijvend grasland. Dan blijf je op brons. Het is goed om samen te blijven werken.  
Het is een kwalijke zaak dat er minder wordt uitbetaald omdat er meer mensen in goud zitten dan 
gedacht. Afspraken worden zo niet nagekomen. Politieke (on)wil is ook een factor. 

• Gemeld wordt nog de Melkveehouders-appgroep, hierin wordt wekelijks een bericht vanuit de 
vakgroep Melkveehouderij geplaatst. Meld je als je er nog niet bij zit. Ook voor de LTO Dichtbij 
app.  

• Een opmerking wordt gemaakt over de oneerlijke aanwijzing van NV-gebieden. De gebieden zijn 
opgelegd door het Rijk, het overviel ons ook (en het waterschap). Dirk komt er nog op terug. 
Het is ingezet beleid, blijft zo. 

 
Joeri geeft nog aan dat hij contactpersoon is voor Stivas: bij plannen voor grondruil e.d. meld je dan bij 
Joeri om het verder te helpen. 
 
Bloembollen 
• Minder beschikbaarheid van gewasbeschermingsmiddelen is vooral voor bollengalmijt een 

probleem. 
 
Markt en Maatschappij 
• We vertellen met Boeren en tuinders pakken uit en Boeren Buren vanuit LTO Noord het positieve 

verhaal richting burgers. Bij de Zomeractie werden in ons gebied veel activiteiten georganiseerd.  
We hebben onszelf op de kaart gezet en de zichtbaarheid richting burgers vergroot.  
Hoe beter je de burger bereikt, hoe meer sympathie er is voor de sector. 
Meld activiteiten die je organiseert, deze kunnen we verder brengen (website, communicatie, 
vormgeving) 

 
In de planning 
• Avond voor verlengen Spuitlicentie 
• 8 december verlichte Trekkeroptocht 
• Verlichte boerderijenroute op 15, 16, 17 december 
• Kerstbox met viergangendiner 
• Fotoshoot in de tulpen 
• Een avond samen met de Jongeren over de emotionele kant van bedrijfsovername 
• Excursie naar wateropslag in de grond (Klaas Schenk) 
• Huiskamerbijeenkomsten per gemeente 
• Gebiedsgerichte aanpak 
 

3. Verslag van de jaarvergadering op 23-11-2023 
Er zijn geen op- of aanmerkingen, het verslag wordt goedgekeurd. 
 

4. Jaarverslag 2023 
Er zijn geen opmerkingen of vragen over het jaarverslag, dat hiermee wordt goedgekeurd. 

 
5. Financieel verslag over 2022 en Begroting 2024 

De penningmeester licht het financieel verslag en de begroting toe. 
Het boekjaar werd afgesloten met een negatief resultaat van € 4.154,-. 
De conceptbegroting van de afdeling voor het jaar 2024 sluit in verband met het beschikbare vermogen met 
een tekort van € 5.210,-. Voorgesteld wordt de afdelingscontributie niet te wijzigen en vast te stellen op  
€ 50,- per bedrijfslid en € 20,- voor overige leden. Mede-ondernemers betalen geen afdelingscontributie. 
Voorgesteld wordt het saldo ten laste te brengen van het eigen vermogen. Na verrekening bedraagt het 
vermogen per 31 december 2022 € 92.959,-. 
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De afdelingscontributie is al vanaf 2009 gelijk, we teren elk jaar wat in op het vermogen. Het bestuur wil 
minimaal € 60.000,- overhouden en wil niet te veel interen op het vermogen. 
Volgend jaar wordt mogelijk een lichte contributieverhoging voorgesteld. 
 
De leden hebben de jaarcijfers toegestuurd gekregen bij de uitnodiging en de stukken zijn vanavond ook 
voor iedereen op papier beschikbaar. Er zijn geen op- of aanmerkingen ten aanzien van de Jaarrekening of 
Begroting. 
 
Gevraagd wordt naar de Rabobankcertificaten, zijn deze meer of minder waard geworden? De waarde is nu 
rond de 95/96%. Dit is ook weleens 100/130% geweest. In de cijfers houden we de certificaten op dezelfde 
waarde. 
 
De Kascommissie is bij de penningmeester geweest. René Verdonk is op vakantie. Arjan Kok meldt dat de 
boeken er keurig uitzagen. Ze hebben niks bijzonders kunnen ontdekken. Het bestuur wordt decharge 
verleend. 
Er is voor komend jaar een nieuw lid nodig voor de Kascontrolecommissie. Pieter Koopman meldt zich 
hiervoor.  
 

6. Bestuursaangelegenheden 
Er is nog geen nieuwe voorzitter gevonden, Trude vervult deze taak nu als interim-voorzitter. 
Het bestuur zoekt nog portefeuillehouders voor RO en Markt & Maatschappij. 
De aanwezige leden gaan akkoord met de benoeming van Jan Groot. 

 
7. Rondvraag 

- Frits ter Hofstede merkt op dat de fruitteelt nog niet aan de orde is geweest. Hij doet kort verslag. 
In de fruitteelt we zien open plekken ontstaan, de sector krimpt. Gaat niet slecht in de fruitteelt maar er 
is een gebrek aan opvolging.  
Actueel is het probleem met de appelbloesemkever. De kever is niet te bestrijden. 
Het middelenpakket staat onder druk. Dit zorgt voor een toename van ziekten en plagen en wordt dus 
een probleem. 

- Opgemerkt wordt dat de kosten voor de lopende rekening best behoorlijk zijn. De penningmeester merkt 
op dat dit probleem zich vanzelf oplost, de rente is behoorlijk gestegen. Dit zorgt voor compensatie van 
de kosten. 
 

8. Sluiting 
De voorzitter sluit de jaarvergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid. 
 
Na de jaarvergadering houdt Dirk Bruins een presentatie en gaat in op vragen vanuit de zaal. 
 

 


